
Dárek
může znamenat
mnohem víc...
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v kinech od
21. listopadu

Komedie pro ty,
kdo to nezažili.
Dramapro ty,
kdo tím žijí.

IN
ZE

R
C
E

Křehká krása. V olomouckém zahradnictví se líhnou exotičtí motýli
V olomouckém Florcentru v ulici Šlechtitelů mají novou atrakci – bylo tady otevřeno motýlárium. Už nyní mezi kvetoucími rostlinami poletují desítky
dospělců, další se právě líhnou z kukel. Návštěvníci motýlária mohou uvnitř poznat patnáct exotických druhů. Otevřeno je sedm dní v týdnu, vstupné se
neplatí. MAFRA

Prevence? Ano, když
bude v pracovní době
Nemoci z kouření. Čím později na ně lékař přijde, tím vyjde léčba dráž. Kuřáci versus nekuřáci. Zdraví lidé
nedobrovolně přispívají na léčení hříšníků. Řešení. Například vyšší platba do zdravotního pojištění STRANA 2

V ČEM POJEDOU
NA OLYMPIÁDU
ONDŘEJ SYNEK TESTOVAL NOVOU KOLEKCI STRANA 17

Svátek slaví: Albert
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Kouříš? Tak plať
do zdravotního
pojištění víc než
nekuřáci! V Česku
zatím bez šance.

Václav Havel měl štěstí. Včas
odhalený nádor na plicích
a rychlá operace mu prodlou-
žily život o víc než jedenáct
let. Veřejnost se obvykle do-
zvídá o těch úspěšných osu-
dech. Většina kuřáků ale na
svůj zlozvyk umírá.
Počet těch, kteří pravidel-

ně kouří, v Česku mírně kle-
sá. Podle poslední vládní zprá-
vy o drogových závislostech
z konce loňského roku přesta-
lo kouřit v posledních dvou
letech čtyři sta tisíc Čechů.
Kolem sedmi procent součas-
ných kuřáků klasických ciga-
ret uvažuje o přechodu na
e-cigarety nebo zahřívaný ta-

bák. Což ale také nemusí být
o mnoho bezpečnější (viz
box). I když počet kuřáků kle-
sá, náklady na jejich léčbu se
spíše zvyšují. I proto, že napří-
klad nechodí na preventivní
prohlídky. Když lékař zjistí
nemoc až v pokročilém sta-
diu, je její léčba podstatně
dražší. Podle nedávného prů-
zkumu pojišťovny AXA by ně-
kteří lidé na prohlídky chodi-
li, ale pod podmínkou, že by
se jim čas strávený u lékaře
započítal do pracovní doby.
Možností, jak snížit nákla-

dy ve zdravotnictví, je, že by
za léčbu spojenou s nemoce-
mi z kouření odváděli do
zdravotního pojištění víc
nebo by se na léčbě finančně
podíleli. Opakovaně se hovo-
ří o zavedení malusu jako
u povinného ručení aut. Kdo
nebourá, platíméně. „Osmde-
sát procent zdravých a odpo-
vědných financuje dvacet pro-
cent těch, kteří na zdraví ne-
dbají,“ říká generální ředitel

Oborové zdravotní pojišťov-
ny Radovan Kouřil.
„Postihovat kuřáky, to je

otázka. I kvůli obtížnému
ověřování, zda a jak moc
daný člověk kouří,“ myslí si
Martin Balada, výkonný ředi-
tel Svazu zdravotních pojišťo-

ven. Nějaká forma „postihu“
by ale za úvahu stála „V situa-
ci, kdy pacient s konkrétní
diagnózou či po operaci ne-
dodržuje vymezené pokyny
lékaře,“ říká výkonný ředitel
Svazu zdravotních pojišťo-
ven. „My nemáme možnost

jinak sankcionovat někoho,
kdo nedodržuje léčebné reži-
my nebo se nestará o své
zdraví,“ říká ředitel Oborové
zdravotní pojišťovny Kouřil.
„Nabízíme ale různé bonusy
těm, kteří o své zdraví peču-
jí,“ dodává. PAVEL HRABICA

inzerce

Ti, co dbají na zdraví, platí za
hříšníky miliardy korun ročně

„Nové“ cigarety zabíjejí

Neškodí sice nekuřákům, ale
elektronické cigarety už mají
na svědomí řadu mrtvých.

● V Belgii zemřel minulý
týden na selhání plic mladík,
který nedlouho předtím
začal užívat e-cigaretu.

● V USA už evidují více než
čtyřicet úmrtí spojených
s elektronickými cigaretami.
Další dva tisíce kuřáků e-ci-
garet má vážné plicní potí-
že. Někteří užívali náplně
s psychotropními látkami.

Nemoci v dýmu cigaret

1,5
Jen přímá léčba rakoviny plic
vyjde české zdravotnictví
ročně na jeden a půl miliardy
korun. Další náklady předsta-
vuje léčení dalších nemocí,
které jsou s kouřením bezpro-
středně spojené – další typy
rakoviny, bronchitida, ische-
mická nemoc srdeční, mrtvice
a další choroby. Například
léčba více než 80 tisíc pa-
cientů s mrtvicí v roce 2018
vyšla jenom u VZP na takřka
2,2 miliardy korun.

Citát

V Česku ročně diagnos-
tikují přes šest tisíc
případů nádoru plic.
Tři čtvrtiny těchto
nemocných obvykle
do roka zemřou.
LADISLAV FRIEDRICH, PREZIDENT
SVAZU ZDRAVOTNÍCH POJIŠŤOVEN
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Markéta Pekarová
Adamová a Tomáš
Czernin. Jeden
z nich na dva roky
povede TOP 09.

Sněm TOP 09, kterou ve Sně-
movně reprezentuje sedm po-
slanců, v neděli v Praze roz-
hodne, zda se na příští dva
roky stane lídrem liberálnější
poslankyně Markéta Pekaro-
vá Adamová, nebo konzerva-
tivněji laděný senátor Tomáš
Czernin. Rozhodovat se tak
bude, kdo povede TOP 09 do
sněmovních voleb v roce
2021. Dosavadní první místo-
předsedkyni Pekarovou Ada-
movou, kterou favorizuje kon-
čící šéf TOP 09 Jiří Pospíšil,
podpořily před hlasováním
čtyři regiony, řadovéhomísto-
předsedu Czernina dva. Neděl-
ní volbě bude v sobotu před-

cházet diskuze, s projevem vy-
stoupí Pospíšil i doyen Sně-
movny a spoluzakladatel TOP
09 Karel Schwarzenberg. Pro-
jekt, který vytvořil s někdej-
ším předsedou lidovců Miro-
slavem Kalouskem, letos před
prázdninami oslavil deset let.
Zatímco rok po založení skon-
čila TOP 09 ve volbách třetí
s 16,7 procenta a 41mandáty,
ve volbách roku 2017 byla
osmá a s 5,31 procenta hlasů
a sedmi mandáty a těsně ob-
hájila setrvání ve Sněmovně.
Nyní jí průzkumy přisuzují
zhruba stejný podíl voličů.
Jako hosté promluví k TOP 09
zástupci dalších opozičních
parlamentních uskupení imi-
moparlamentních stran. Se-
stava napovídá, že mluvit se
bude o možných koalicích
pro krajské volby v příštím
roce, možná i partnerstvích
pro postup takzvané demo-
kratické opozice proti hnutí
ANO ve sněmovních volbách
roku 2021. ČTK

| 800 449 999
Nejnižší úrok na Zonky je 2,99 % p. a. a více než ½ našich klientů s půjčkou ve výši 150 000 Kč získá na Zonky úrok do 5,99 % p. a. RPSN pro tuto reprezentativní
půjčku je 7,04 %, splátka 2 958 Kč, poslední splátka 2 894 Kč a jednorázový poplatek 2 % (zde 3 000 Kč). Celkem zákazník zaplatí 177 416 Kč za 5 let.

WWW.ZONKY.CZ

Tomáš Czernin 2x MAFRA

M. Adamová Pekarová

Poté, co šéf KDU-ČSL Marek
Výborný oznámil, že z rodin-
ných důvodů skončí v čele
strany, začalo se mluvit o li-
dech, kteří by homohli nahra-
dit. Tře-
bamís-
t o -
před-
s e d a

KDU-ČSL a první náměstek br-
něnské primátorky Petr Hla-
dík řekl, že se chce věnovat
politice v Brně. Zato bývalý
ministr zemědělství a místo-

předseda lidovců Marian

Jurečka už o funkci zájem ne-
přímo projevil. „Budu nad
tím přemýšlet a probereme
to doma s rodinou,“ oznámil.
Na dotaz, koho by rád viděl
v čele lidovců, odpověděl, že
nejlépe předsedu, který by

doká-

zal dovést stranu k ales-
poň osmi procen-
tům ve volbách
do Sněmovny.
KDU-ČSL v parla-
mentních volbách

v roce 2017 získala
5,8 procenta. Jurečka
usiloval o post před-
sedy v březnu. ČTK

Na nebezpečném místě
Hasiči a policie operují v areálu provozovny likvidace ne-
bezpečného odpadu společnosti Purum v Hamru na Jeze-
ře. V úterý tam došlo k výbuchu kvůli reakci nebezpečných
látek. Při něm se zranilo osm lidí, několik z nich vážně. Po-
licie zatím neví, co výbuch při nečekané chemické reakci
spojené s únikem škodlivin do ovzduší způsobilo. Hasiči
a policisté, kteří od včerejška ohledávají místo neštěstí, se
chrání plynovou maskou a ochrannými pomůckami. ČTK

Jurečka. Půjde do boje o vedení lidovců

Nový šéf TOP 09
nastoupí v neděli

inzerce
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Zahradnické firmy
hledají nové
posily už mezi
žáky středních
odborných škol.

Jedním z důvodů, proč se
mladí do studia zahradnic-
tví nehrnou, jsou obavy ze
sezonního příjmu. „Ať už se
jedná o floristy, ovocnáře, či

zelináře, mají absolventi za-
hradnických oborů práci po
celý rok.“ uvádí Miloslav Ja-
neček, ředitel pražské Střed-
ní odborné školy Jarov.
A upřesňuje, že v případě
ovocnářů se jedná o celoroč-
ní starost o stromy, půdu
i celé sady, a dále o prořezá-
vání stromů a ochranu před
škůdci.
V případě floristů je situa-

ce lehce složitější – jejich prá-
ce se samozřejmě řídí tema-
tickým zaměřením jednotli-

vých ročních období – na
jaře jsou to Velikonoce, léto
patří zpravidla svatebnímde-
koracím, podzim Dušičkám
a zima samozřejmě adventní
a vánoční floristice.
„Pokud ovšem pracují v za-

hradnických centrech, patří
k povinnostem floristů celo-
roční péče o květiny, údržba
skleníků a podobně,“ uvádí
Janeček a doplňuje: „Aktuál-
ně firmy ve velkém nabírají
pracovní síly k prodeji vánoč-
ních stromků, zpravidla bri-

gádně. Těm, kteří se ale
osvědčí, firmy zpravidla na-
bídnou celoroční práci.“

Schopných profíků
je jako šafránu
Zahradníky hledají firmy

napříč republikou. Napří-
klad na serveru práce.cz zá-
jemci o zaměstnání v za-
hradnickém odvětví na-
jdou 85 nabídek. „Poptávka
vysoce převyšuje nabídku
našich absolventů. Zájem je
vysoký napříč oborem – fir-
my hledají květináře, floris-
ty, ovocnáře, zelináře i ar-
chitekty zahrad – to vše
jsou absolventi zahradnic-
kých oborů schopni budou-
cím zaměstnavatelům na-
bídnout,“ podotýká ředitel
Janeček.
Nedostatek kvalifikova-

ných pracovníků zároveň
ohrožuje rozvoj celého od-
větví.
Problémem přitom není

nízký počet zájemců o studi-
um, ale to, že zájem o obor
neroste. „Aktuálně na naší
škole studuje zahradnické
obory 64 studentů,mohlo by
jich ale být i dvakrát tolik,“

konstatuje ředitel střední od-
borné školy.

Pánové jsou žádanější
Větší zájem o obormají dív-

ky, firmy ale víc stojí o chlap-
ce. „Okolo 80 procent žáků na
zahradnických oborech býva-
jí dívky. Mezi zaměstnavateli
je ale velký zájem o absolven-
ty chlapce. Navíc například
mezi floristy dost často právě
chlapci patří k těm velmi na-
daným a perspektivním žá-
kům,“ doplňuje ředitel praž-
ské Střední odborné školy Ja-
rov. Podle něj práci seženou
po škole téměř všichni.

Dobře zaplacení
vysokoškoláci
Stále větší množství absol-

ventů navíc míří na vysoké
školy. „Pokud odečteme ab-
solventy, kteří pokračují na
vysoké či vyšší odborné ško-
ly, což je zhruba 20 procent,
tak ti zbývající v přibližně
75 procentech najdou práci
v oboru. Po zapracování se je-
jich plat může pohybovat až
kolem 40 tisíc korun měsíč-
ně,“ uzavírá témaMiloslav Ja-
neček. MET

POŘIĎTE SI
NOVOU PALUBNÍ
JEDNOTKU VČAS

Od 1.12. 2019
povinnost nových palubních jednotek

+420 243 243 243
www.mytocz.eu

Šikovní zahradníci mají velkou perspektivu. ARCHIV

Práce, která kvete celoročně

Pražské Příkopy bodují
Česká republika se již podruhé dostala do první dvacítky
zemí řazených podle nejdražší nákupní ulice. Na 18. pozi-
ci ji vyzdvihla ulice Na Příkopě, v níž nejvyšší hodnota ná-
jmu činí 235 eur za metr čtvereční a měsíc. Česko je jedi-
nou zemí v regionu střední a východní Evropy, která se
mezi top 20 letos (a loni poprvé) dostala, a potvrzuje tak
absolutně dominantní pozici na středoevropském trhu. Ce-
losvětové prvenství patří desetinásobně dražší Causeway
Bay v Hongkongu, druhá se umístila Pátá Avenue v New
Yorku, třetí byla New Bond Street v Londýně. Každoroční
žebříček sestavuje společnost Cushman &Wakefield. MET

inzerce
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4290

-28%
59,90�

1490

-40%
24,90�

2195
43,90�

Kuře
• chlazené
• 1 kg

Kinder Surprise
• 20 g
• 100 g = 74,50 Kč
• vybrané druhy

3790

-24%
49,90�

Máslo Česká chuť
• 82%
• 250 g
• 100 g = 15,16 Kč
• do vyprodání zásob

2790

-53%
59,90�

Hellmann’s 420 ml
• 100 ml = 6,65 Kč
• vybrané druhy

2490

-44%
44,90�

Pomelo
• 1 ks

Panzani těstoviny
• 500 g
• 100 g = 4,39 Kč
• vybrané druhy
• při koupi 1 ks

cena 43,90 Kč

1+1

Seznam všech prodejen na www.albert.czAkce platí v prodejnách Albert hypermarket od středy 20. 11. do úterý 26. 11. 2019
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

PŘEKVAPTE
DÁRKY OD SRDCE

MAXIMÁLNĚ

6KS
/1 DEN

KU
PT

E
DV

A – ZAPLAŤTEJEDEN1+1

4290

-28%
59,90�59,90�59,90

1490

-40%
24,90�4 �424,90�24,90

2195
43,90�43,90�43,90

Kuře
• chlazené
• 1 kg• 1 kg

Kinder SurpriseKinder Surprise
• 20 g
• 100 g = 74,50 Kč• 100 g = 74,50 Kč
• vybrané druhy• vybrané druhy

3790

-24%
49,90�7 �749,90�49,90

Máslo Česká chuť
• 82%
• 250 g
• 100 g = 15,16 Kč
• do vyprodání zásob

2790

-53%
59,90�7 �759,90�59,90

Hellmann’s 420 ml
• 100 ml = 6,65 Kč
• vybrané druhy

2490

-44%
44,90�44,90�44,90

PomeloPomeloPomeloPomeloPomeloPomelo
• 1 ks• 1 ks

Panzani těstovinyPanzani těstoviny
• 500 g• 500 g
• 100 g = 4,39 Kč• 100 g = 4,39 Kč
• vybrané druhy• vybrané druhy
•  při koupi 1 ks•  při koupi 1 ks

cena 43,90 Kčcena 43,90 Kč

1+1

Seznam všech prodejen na www.albert.czAkce platí v prodejnách Albert hypermarket od středy 20. 11. do úterý 26. 11. 2019 
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

PŘEKVAPTEPŘEKVAPTEPŘEKVAPTEPŘEKVAPTE
DÁRKY OD SRDCEDÁRKY OD SRDCEDÁRKY OD SRDCE

MAXIMÁLNĚ

6 KS
/1 DEN

KU
PT

E
DV

AVAV

– ZAPLALAL ŤAŤA TEJEDEN1+1

Město má obrov-
ský problém s ná-
valem aut. Chce
zvýšit zájem o ces-
tování hromadnou
dopravou.

Benešov zavedlměstskou hro-
madnou dopravu zdarma, za-
tím ve zkušebním režimu. Po-
dle místostarosty Romana Ti-
chovského je cílem zvýšit zá-
jem o cestování hromadnou
dopravou a vytlačit z centra
auta. Na konci října vypršela
stará smlouva s dopravcem,
a radnice proto s ČSAD Bene-
šov uzavřela novou. Město
a firma se v ní dohodly mimo
jiné na nulovém jízdném, kte-

ré začalo platit od listopadu.
Město chce po určité době do-
pravu zdarma po provozní
a ekonomické stránce vyhod-
notit a rozhodne se, zda
v tomto cenovém modelu
bude pokračovat. Tichovský

uvedl, že cílem je dát lidem al-
ternativu k využití osobních
automobilů, s nimiž je už
nyní obrovský problém v cen-
tru zaparkovat. Veřejná do-
prava zdarma ve středních
Čechách funguje také v Hořo-

vicích na Berounsku a od loň-
ského roku i v Říčanech u Pra-
hy. Benešov se zároveň doho-
dl s dopravcem na obnově vo-
zového parku. Dosavadní dva-
náctimetrové autobusy na-
hrazují minibusy, které

umožní rozšíření MHD i do
míst, kam by velký autobus
nemohl zajet. Měří osm met-
rů a pojmou až 38 cestují-
cích, v zadní části mají ploši-
nu a prostor pro invalidní vo-
zík nebo kočárek. ČTK

U lékařů
Herečku Jiřinu Bohdalo-
vou o víkendu hospitalizo-
vali. V pražské Nemocnici
Na Homolce skončila kvů-
li střevním potížím. Muse-
la proto vynechat oslavu
45 let fotbalové Amfory.
Na snímku je oblíbená he-
rečka při zářijovém křtu
knihy Jiří Hubač: Šlechtic
příběhů. PROFIMEDIA.CZ

inzerce

Benešov „si zkouší“ MHD zdarma

Číslo dne

2028
Dálnice D11 z Hradce Králové
až na hraniční přechod do Pol-
ska na Trutnovsku do roku
2025 nebude. Včera to ozná-
milo ministerstvo dopravy.
Hotová bude o tři roky pozdě-
ji. Úřad totiž nemá pravomoc-
ná územní rozhodnutí a pra-
vomocná stavební povolení.
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Šéf pražské
mordparty Josef
Mareš bude u poli-
cie už jen týden.

Šéf pražské mordparty Josef
Mareš jde do civilu. Sám to
včera bez dalších podrobnos-
tí potvrdil po svém „posled-
ním zářezu“ – nálezu těl po-
hřešovanýchmanželů v nádr-
ži Švihov. Elitní policista ně-
kolikrát naznačil, že jeho od-
chod způsobily špatné vztahy
s nadřízenými. Mareš končí
k poslednímu dni listopadu.
Šéf prvního oddělení o od-

chodu z policejních řad mlu-
vil hned několikrát. Naznačil
to například v Radiožurnálu.
„Zvažuji to. Dělám to 29 let,
u policie se mění podmínky
a už tam nejsou vztahy tako-
vé, jako si je pamatuji. Zatím
o tom jenom uvažuji a dál
bych o tomnemluvil,“ prohlá-

sil během vysílání pořadu
Blízká setkání na Dvojce Ma-
reš už 26. července.
Už v září řekl šéf pražských

policistů Tomáš Lerch, že
bude jeho rozhodnutí respek-
tovat a o konci kariéry s ním
Mareš mluvil už o letošních
prázdninách. Že by konecMa-
reše u policie byl kvůli špat-
ným vztahům, ale odmítl.
Mareš je „odchovancem“

další ikony pražské policie, Ji-

řího Markoviče. Ten odchod
svého nástupce označil za ob-
rovskou ztrátu pro policii. „Je
to vynikající vyšetřovatel. Že
končí, bych nečekal. Je to
fajn kluk. Nevím, co ho při-
mělo k tomu, že to vzdává,“
řekl Markovič, který před
letymimo jiné vyšetřoval pří-
pad tzv. spartakiádního vra-
ha či vraždy, kteréměl na svě-
domí sériový vrah a kanibal
Ladislav Hojer. iDNES.cz

Češi projevují lítost i podporu
Lidé v Česku se zase ukazují jako lidé se srdcem na pravém místě. Na
transparentním účtě vybírají peníze pro rodinu tragicky zesnulé učitelky,
kondolují po sociálních sítích, v Lysicích na Blanensku před základní ško-
lou, kde kantorka pracovala, hoří svíčky. Učitelka zemřela 14. listopadu,
když školní autobus narazil do nákladního auta. MAFRA

Josef Mareš MAFRA

inzerce

Hlavním problémem, který je potře-
ba začít rychle řešit, jsou exekuce. To
je asi nejzásadnější poznatek, s nímž
poslankyně Eva Fialová z hnutí ANO
v úterý zakončila svůj pobyt ve vylou-
čené lokalitě v ústeckých Předlicích,
kde mezi místními půl roku žila. „Při
mém půlročním pobytu v Předlicích
jsem se setkávala s finančními problé-
my obyvatel často. Spousta z nich má
ne jednu, ale několik exekucí a sami

je řešit nedokážou. Dnešní výpočet
srážek je tak složitý, že většina lidí to
nemůže pochopit,“ řekla v rozhovoru
pro server iDNES.cz. Sama řekla, že
pozitivně vnímala zájem lidí. Druhou
věcí, kterou by politici měli řešit, je
vzdělávání. „Sama jsem se přesvědči-
la, že děti do zdejší školy chodí rády
a jsou tu spokojené,“ řekla. Třetí věc,
kterou je potřeba řešit, je revize finan-
cování projektů na integraci. iDNES.cz

Elitní kriminalista Mareš řešil
na území hlavního města řadu
i mediálně známých případů.

● Například zmizení devítileté
Aničky v pražské Troji, vraždu
manželky Ivana Jonáka,maji-
tele pražského klubu Disco-
land Sylvie, vyšetřoval také
orlické vraždy. Je také spolu-
autorem scénáře kriminálního
seriálu Případy prvního oddě-

lení, který divákům prostřed-
nictvím kauz inspirovaných
skutečnými událostmi popsal
práci pražské mordparty.

● Posledním případem, který
mordparta pod jeho vedením
řeší, je vražda manželského
páru. Včera Mareš oznámil, že
obě těla našli ve středočeské
nádrži Švihov na řece Želivce
v hloubce 30 metrů. Z vraždy

dvojice je obviněn čtyřiadvace-
tiletý muž, který odmítá vypo-
vídat. Hrozí mu až dvacetiletý
trest vězení nebo doživotí.
V kauze figuruje ještě jeden
muž, který je obviněn ze
spoluúčasti na podvodu.

● Motivem pachatelů bylo po-
dle policie získání vily ve Slavíč-
kově ulici v pražském Bubenči
v hodnotě 50 milionů korun.

Na jsouPoděbrady

VánocevhotelubellevueTlapák
(22. – 27. 12. 2019)
stravování:plná penze
a štědrovečernímenu
Program: 4 lázeňské procedury,
poukázka do kavárny
a bohatý kulturní program

KouzelnéVánoce
v Lázních Poděbrady
Nechte se hýčkat při procedurách
a vstupte do nového roku nabití energií

Tel.: 326 530 500
www.lazne-podebrady.cz/vanoce-silvestr

od
11 490 Kč

Prodloužený vánoční pobyt
(20. – 27. 12. 2019)
stravování: plná penze a štědrovečerní menu
Program: 6 lázeňských procedur,
poukázka do kavárny a bohatý kulturní program

od
9 890 Kč

Krátce

Po pás v bahně
V rybníce na Domažlic-
ku uvázl v bahně muž,
propadl se do něj až po
pás. Ven mu tak museli
pomáhat hasiči. Ti pro
záchranu museli použít
i člun.

Zmizely tisíce
věcí za miliony
Až osmileté vězení hrozí
bývalé ředitelce litomě-
řického muzea Evě Ští-
brové. Obžaloba ji viní,
že za jejího mnohaleté-
ho působení ve funkci ze
zařízení zmizely tisíce
předmětů za miliony ko-
run. Žena vinu odmítá.
Do rozkrádaných depozi-
tářů mohl kdokoliv, tvr-
dí soud. Ze sbírek zmize-
ly různé zkameněliny,
historické zbraně, min-
ce, hodiny, nábytek, ob-
razy a další exponáty za
15 milionů korun. Ústec-
ký kraj, který muzeum
provozuje, chce, aby ce-
lou škodu důchodkyně
zaplatila. iDNES.cz

Poslaňkyně žila v ghettu.
„Je potřeba vyřešit exekuce“

„Poslední zářez“ ikony
české kriminalistiky

Pracoval na známých případech. Podílel se také na scénářích pro krimi seriály
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Na Maltě včera ráno zatkli
prominentního podnikatele
Yorgena Feneche v rámci vy-
šetřování vraždy novinářky
Daphne Caruanaové Galizio-
vé.Muž byl podle policie zadr-
žen na jachtě, s níž odplouval
od Malty. Fenech je hoteliér
a je spolumajitelem energe-
tické společnosti.
Caruanaová Galiziová ze-

mřela v roce 2017 při vý-
buchu bomby ve svém voze.
Obžalována byla trojice
mužů, ale všichni tvrdí, že
jsou nevinní. Nedaří se objas-
nit, kdo byl zadavatelem vraž-
dy. Novinářka, která se zabý-
vala odhalováním korupce,
osm měsíců před svou smrtí
psala na svém blogu o dubaj-
ské společnosti 17 Black Limi-

ted, která patří také Fenecho-
vi. Novinářka napsala, že je
tato společnost napojena na
maltské politiky. Agentura
Reuters uvedla, že jeho podni-
katelská skupina v roce 2013
získala velkou státní energe-
tickou koncesi k vybudování
plynové elektrárny.
Policie má na případné

vznesení obvinění proti Fe-
nechovi a výslech 48 hodin.
Jeho právník se k věci zatím
nevyjádřil.
Podnikatelovu včerejšímu

zatčení předcházela v úterý
zpráva o zadržení maltského
taxikáře, jenž byl možná
zprostředkovatelem vraždy
a nabídl policii spolupráci vý-
měnou za prezidentskou
milost. ČTK

Malta. Podnikatel
skončil v poutech

Spotřeba plastu
klesne o 3500 tun
ročně.

Švédsko bude první zemí,
kde bude americký nápojový
gigant Coca-Cola prodávat
své produkty v plně recy-

klovatelných plastových
lahvích, napsala agentura
Bloomberg.
Stáčírna Coca-Cola Euro-

pean Partners a švédská divi-
ze společnosti Coca-Cola
uvedly, že změna se od příští-
ho roku bude týkat čtyř desí-
tek nápojů. Spotřeba nového
plastu tak poklesne ročně
o tři tisíce pět set tun.

Recyklovat nebude možné
jen víčka a etikety.
Rostoucí odpor zákazníků

k plastům nutí nápojový prů-
mysl uchylovat se k recyklo-
vatelnému plastu. Coca-Cola
vyšla nedávno z celosvětové-
ho auditu 476 tisíc kusů plas-
tového odpadu, který zorga-
nizovalo hnutí Greenpeace,
jako největší znečišťovatel.

„V rámci Evropy je nicmé-
ně americká firma dva roky
v předstihu ohledně plánu na-
hradit do roku 2025 polovinu
svých plastových obalů obaly
recyklovatelnými,“ připomí-
ná Bloomberg.
Hlavní překážky na cestě

k recyklovatelným plasto-
vým obalům představují
mimo jiné dostupné recyklač-

ní technologie a dostatečné
množství recyklovatelného
plastu na trhu. Ve Švédsku se
ovšem recykluje více než
80 procent plastových lahví,
čemuž napomáhá i fakt, že
lahve jsou vratné. Co se týká
celého světa, Coca-Cola chce
mít do roku 2030 polovinu
nápojů v recyklovatelných
obalech. ČTK

Papež
v Thajsku
Sedmidenní cestu po Asii
zahájil papež František vče-
ra v thajském Bangkoku.
Pro tuto zemi je to první
papežská návštěva po
35 letech. Naposledy tam
byl v roce 1984 Jan Pavel II.
V převážně buddhistickém
Thajsku se ke katolické
víře hlásí asi 389 tisíc lidí
z devětašedesátimilionové
populace. Papeže na letišti
přivítali thajští představite-
lé církve, davy příznivců
i bývalý premiér Surajud
Čulanont. Nejvřelejšího
uvítání se mu ale dostalo
od jeho vzdálené sestřeni-
ce, jeptišky Any Rosy Sivori-
ové. Misionářka žije v Thaj-
sku od roku 1966 a během
papežovy návštěvy mu
bude tlumočit. 2x AP

Putinovy
prognózy
Státy východní Evropy
mohou za několik let za-
čít uvažovat o odchodu
z EU. V projevu na inves-
tičním fóru v Moskvě to
včera řekl ruský prezi-
dent Vladimir Putin. Sta-
ne se to podle něj kolem
roku 2028, až se z nyněj-
ších příjemců peněz
z unijní pokladny někteří
stanou plátci. AP

Poskytuje mužské
pokožce osvěžující
nakopnutí po namáhavé
fyzické aktivitě. Jemná
receptura s mátou
a chladivým mentolem
je vhodná pro
každodenní použití.

Balea MEN
sprchový gel
Sensitive
300 ml

1990
6,63 Kč za 10 ml

Kč

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Více na dm.cz/mens-world

Švédsko. Coca-Cola bude recyklovat

Krátce

Prezidentův
bratr premiérem
Nový srílanský prezi-
dent Gotabaja Radžapak-
se je připraven jmenovat
svého bratra Mahindu
premiérem země. Mluv-
čí vlády to řekl poté, co
dosavadní premiér Ranil
Vikremasinghe včera
oznámil, že se rozhodl
podat demisi. Klan
Radžapaksů má přízeň
většinového sinhálského
obyvatelstva, neboť se
mu podařilo potlačit
hnutí tamilských separa-
tistů a ukončit občan-
skou válku.

Německo. Státní
vlajky u škol
Před všemi školami v Ně-
mecku budou dost mož-
ná muset viset německé
vlajky. Počítá s tím totiž
jeden z návrhů pro nad-
cházející sjezd vládní
Křesťanskodemokra-
tické unie kancléřky
Angely Merkelové. ČTK

inzerce
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Některé ženy
se rozhodly, že
už nebudou nosit
podprsenku.

Rozhodnutí následovat hnutí
„no bra“ vychází z potřeby po-
hodlí i zdraví, ale také z pře-
svědčení, píše francouzský tý-
deník L Express.
„Když se vrátím domů, je

to první věc, kterou si svlék-
nu,“ říká dvaadvacetiletá stu-
dentka Nolwen. O čem mlu-
ví? O kusu oblečení, který
nosí denně – o podprsence.
„Když jsemnastoupila do ško-
ly, bylo mi zatěžko v ní cho-
dit. Jak psychicky, tak fyzic-
ky. Postupně jsem ji přestáva-

la nosit,“ dodává. Chození
bez podprsenky, anglicky
označované jako „no bra“, je
mezi ženami stále oblíbeněj-
ší. U zrodu hnutí stál hash-
tag, který se objevil před dvě-
ma lety na sociálních sítích,
„#nobra“ je nyní přítomen
všude – na Facebooku, In-
stagramu a YouTube. Ano-
nymní ženy začaly umisťovat
své fotografie, na nichž pod
oblečením nemají tento kus
spodního prádla. K hnutí se
přidaly i hvězdy. Jennifer La-
wrenceová, KimKardashiano-
vá či Rihanna jsou jen někte-
ré z celebrit, které se podpr-
senky zbavily.
Jsou to důvody estetické,

zdravotní, či je to projev femi-
nismu? Ženy, které vyznávají
no bra, si jsou každopádně jis-

té, že do podprsenky se už ni-
kdy neobléknou. „Stejně jako
mnoho žen pociťuji úlevu,
když večer podprsenku odlo-
žím,“ píše jednatřicetiletá

programátorka Flora. Začala
bez ní chodit před šesti lety
o dovolené. „Nikdo mě ve
městě neznal, tak jsem to
zkusila čtrnáct dní bez a bylo
to pohodlnější,“ říká. Když se
z dovolené vrátila, bylo pro
ni už nemožné obléci si tento
díl spodního prádla. Nyní
podprsenku považuje za jaký-
si korzet, který brání v dýchá-
ní a stahuje ramena.
Podprsenka je pro některé

komfort, pro jiné nepříjem-
ná součást oblečení. Kostice
tlačí a úlevu přinese až večer,
kdy je možné ji svléci.
Podprsenka se přitom obje-

vila právě proto, aby ženám
ulevila. Přišla s ní Herminie
Cadollová na světové výstavě
v roce 1889. Nahradila korzet
a promnohé ženy tak zname-

nala vysvobození. „Podprsen-
ku propagoval Hollywood,“
uvádí sociolog módy Frédéric
Monneyron. Pak přišel rok
1968 a jeho sexuální revolu-
ce, kdy mnoho žen přestalo
podprsenku nosit, protože
v ní spatřovaly nástroj pat-
riarchální nadvlády. „Yves
Saint-Laurent tehdy přišel
s průsvitnou košilí, která se
nosila bez podprsenky,“ říká
sociolog. V 80. letech ale pod-
prsenky push-up ovládly trh.
Jsou základní částí spodního
prádla, představují význam-
ný symbol přechodu do do-
spělosti a získaly si téměř po-
svátné místo v šatníku. Cho-
dit doma bez podprsenky je
jednoduché. Venku to je složi-
tější, neboť ženské poprsí je
stále sexualizováno. ČTK

Díky obsahu kofeinu
a koenzymu Q10 působí
proti dědičnému
vypadávání vlasů.
Posiluje oslabené
vlasové kořínky, vlasy
tak působí bohatším
dojmem. Neobsahuje
silikony. Dermatologicky
testováno.

Balea MEN
šampon na vlasy
Sensitive
300 ml

1990
6,63 Kč za 10 ml

Kč

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Více na dm.cz/mens-world

Dva australští miliardáři in-
vestovali desítky milionů do-
larů do nastartování mega-
projektu na dodávky solární
energie ze severní Austrálie
do Singapuru prostřednic-
tvím nejdelšího podmořské-
ho vysokonapěťového kabelu
na světě. Sdělila to singapur-
ská firma Sun Cable, která
vede celý projekt v hodnotě
zhruba 22 miliard austral-

ských dolarů (346 miliard
korun).
Společnost chce postavit

v Austrálii solární farmu na
ploše 15 tisíc hektarů o insta-
lované kapacitě deset giga-
wattů, bateriové úložiště o vý-
konu 22 gigawatthodin
a 4500 kilometrů dlouhou
přenosovou síť do Singapuru.
Všechny tři části budou nej-
větší svého druhu na světě.

Singapur by tak z Austrálie
měl dostávat zhruba pětinu
dodávek elektřiny, které po-
třebuje. To by pomohlo snížit
závislost zeměna dovozu zka-
palněného zemního plynu.
Sun Cable získal nejnovější

peníze od soukromého rodin-
ného fondu spoluzakladatele
firmy AtlassianMikea Canno-
na-Brookese a soukromé fir-
my těžařského magnáta An-

drewa Forresta Squadron
Energy. Generální ředitel
Sun Cable David Griffin uve-
dl, že získaná částka je nece-
lých 50 milionů australských
dolarů a pokryje náklady na
projektování a získání regu-
lačních a ekologických povo-
lení. Komerční provoz má
být zahájen v roce 2027.
Cannon-Brookes v roce

2016 vyzval přes Twitter šéfa

Tesly ElonaMuska, aby vytvo-
řil za 100 dní v Austrálii nej-
větší baterii na světě, která
by zabránila výpadkům prou-
du v zemi. Sázka byla v té
době odmítnuta a označena
za přemrštěnou. „Tesla ale na-
konec baterii ve stanovené
lhůtě opravdu postavila, což
pomohlo stabilizovat energe-
tickou soustavu,“ uvedla
agentura Reuters. ČTK

Kim Kardashian PROFIMEDIA.CZ

Charles
mezi Maory
Britský princ Charles
s manželkou Camilou se
zúčastnil obřadu ve Wai-
tangi na Novém Zélandu.
Tam byla v roce 1840 po-
depsána smlouva mezi
zástupci britské koruny
a maorskými náčelníky.
Po pětadvaceti letech je
prvním členem britské
královské rodiny, který
tuto lokalitu navštívil. AP

Šéf izraelské strany ruských
imigrantů Izrael je náš do-
mov Avigdor Lieberman vče-
ra odmítl podpořit jak případ-
nou vládu premiéra Benjami-
na Netanjahua, tak centristy
BennyhoGance. Izraelští poli-
tici se domnívají, že Lieber-
man tím otevírá cestu ke tře-
tím letošním parlamentním
volbám. Klíčovým stranám
a jejich vůdcům se zatím ne-
daří vládní koalici sestavit.
Po zářijových volbách se ho-
vořilo o možnosti vlády ná-
rodní jednoty, avšak Ganc
aNetanjahu se nedokázali do-
hodnout na sdílení moci.
Jako první byl koaličním jed-
náním pověřen Netanjahu,
po něm Ganc, kterému ter-
mín vypršel včerejší půlnocí.
Liebermanovo slovo bylo roz-
hodující po jarních volbách
i nyní. Jeho strana získala
osm mandátů, a pokud by se
připojila k některému z vítěz-
ných bloků, mohla by koalič-
ní vyjednávání skončit.
Lieberman včera obvinil Gan-
ce i Netanjahua, že nejsou
schopni kompromisu. ČTK

Elektřina. Pod mořem do Singapuru

Lieberman.
Vládu v Izraeli
nepodpoří

#nobra. Proč se chtějí připojit

inzerce
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MAREK
VAŠUT

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

„Kariéra v Americe? Raději
jsem zůstal velkou rybou
na malé české pánvičce.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

Policista v civilu
se snažil útočníka
zadržet, byl však
zraněn. Nakonec
se to podařilo
až účastníkům
přednášky.

Muži, který v úterý večer při
lékařské přednášce v Berlíně
ubodal devětapadesátiletého
primáře Fritze von Wei-
zsäckera, syna německého ex-
prezidenta Richarda vonWei-
zsäckera, je podle policie
sedmapadesát let. K útoku po-
užil nůž.

Útočník, který vyběhl z obe-
censtva, zabil šéfa interního
oddělní kliniky Schlosspark
v berlínské čtvrti Charlotten-
burg von Weizsäckera na ve-
řejné přednášce. Primář byl
na místě mrtev. Policie uved-
la, že podezřelý u ní dosud ne-
měl žádné záznamy.
Třiatřicetiletý policista v ci-

vilu, který byl na přednášce,
se snažil pachatele zadržet,
byl vážně zraněn. Útočníka
nakonec přemohlo několik
posluchačů přednášky a krát-
ce poté ho předali policii.
Podle německých médií

vonWeizsäcker přednášel na
téma steatózy (ztučnění) ja-
ter. Na akci přišlo asi dvacet
lidí. Klinika podobné přednáš-

ky pro laickou veřejnost pořá-
dá pravidelně.
Další podrobnosti k totož-

nosti zadrženého útočníka či
motivu jeho činu policie za-
tím neuvedla. Pachatel měl
být včera předveden před va-
zebního soudce.
Vyšetřování se podle poli-

cie odvíjí všemi směry. Včera
vyslechla rodinu oběti ve sna-
ze zjistit, zda lékaři někdo vy-
hrožoval. Zároveň prohledala
byt útočníka ve spolkové re-
publice Porýní-Falc.
Zavražděný lékařměl za se-

bou dlouhou kariéru. Působil
ve Freiburgu, Bostonu
a Curychu, primářem interny
na klinice Schlosspark byl od
roku 2005. ČTK a MET

Hlavní partneři soutěže Realiťák roku:

1. Realitní ples, 18.1.2020, Národní dům na Vinohradech

Slavnostní vyhlášení
soutěže Realiťák roku
Více informací a vstupenky získáte na webu
www.realitni-ples.cz

inzerce

Prezident

Richard von Weizsäcker
byl prezidentem SRN
od roku 1984 do roku 1994.

● V letech 1979–1983 působil
ve funkci viceprezidenta
spolkového sněmu.

● Primátorem Západního Berlí-
na byl v letech 1981–1984.

● Zemřel 31. ledna 2015 ve
věku 94 let v Berlíně.

● Fritz von Weizsäcker byl jed-
ním ze čtyř dětí někdejšího
prezidenta.

Školy jsou otevřené, ale napětí přetrvává
Po šesti dnech byly opět otevřeny základní a střední školy v Hongkongu. Protesty ale na
některých místech zastavily dopravu na silnicích či vlaky. Střety však byly o poznání men-
ší než v předchozích dnech. Některé stanice železnice a metra zůstaly dnes uzavřeny,
mimo provoz zůstal také důležitý most, u kterého protestující dříve zapálili automaty na
mýtné. Demonstrace v Hongkongu jsou namířeny proti vládě bývalé britské kolonie, kte-
rá se v roce 1997 vrátila pod čínskou správu a je spravována podle principu jedna země,
dva systémy. Ten má oblasti zaručovat demokratické zřízení a autonomní výsady. Kritici
tvrdí, že Čína tyto svobody postupně omezuje, což Peking popírá. AP

Krátce

Rusko verbuje
špiony v Srbsku?
Aféra kolem možného
verbování srbských zpra-
vodajských agentů Rusy
se rozvíjí v Srbsku. Skan-
dál spustilo zveřejnění
videozáznamu, jenž po-
dle Rádia Svobodná Evro-
pa zachycuje, jak pracov-
ník ruské vojenské roz-
vědky předává peníze vy-
soce postavenému srb-
skému činiteli Georgiji
Klebanovi, který je údaj-
ně jeho špionážní spoj-
kou v Srbsku. Případem
se na pokyn prezidenta
Aleksandara Vučiče zabý-
vá vojenská zpravodaj-
ská služba. ČTK

Zabil syna exprezidenta
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GIVING
FRIDAY
GIVING 
FRIDAY

DARUJEME 5 %
Z DENNÍHO OBRATU
USKUTEČNĚNÉHO 29.11.2019
NA PODPORU SPOLEČNÝCH
AKTIVIT DĚTÍ A SENIORŮ.

Kupte si 29.11. speciální Giving box s oblíbenými
produkty z dm za zvýhodněnou cenu 199 Kč.

Nakupte výhodně a podpořte společně
s námi dobrou věc.

Více na www.dm.cz/giving-friday

Světoznámá divadelní společ-
nost Cirque du Soleil se vrací
do Prahy se svou show To-
tem. Premiéra je plánována
na 17. července 2020 a hrát se
bude až do 2. srpna.
Totem je první velkou

show společnosti Cirque du
Soleil, která bude v Praze
představena pod velkým ša-
pitó na Letenské pláni. Před-
prodej vstupenek pro veřej-
nost je zahájen dnes v devět
hodin ráno.

Totem je fascinujícím po-
hledem na vývoj lidstva, od
své premiéry v roce 2010 má
za sebou již téměř 10 let trva-
jící úspěšné turné.
Novinkou v Praze bude prá-

vě místo konání, v červenci
bude postaveno stanové měs-
tečko s hlavním obrovským
šapitó, které má průměr
51 metrů a pojme více než
2500 diváků, kteří prožijí ma-
gickou cestu ke kořenům lid-
stva. Po minulém úspěchu

s představením Toruk: The
First Flight bude Totem první
velkou produkcí, která navští-
ví hlavní město České repub-
liky.
Děj se odehrává na ostrově,

který tvarem připomíná obří
želvu. Show sleduje neuvěři-
telnou cestu lidského druhu,
která začíná u původních
obojživelníků a pokračuje až
k touze člověka létat. Předsta-
ví se v ní 48 akrobatů, herců,
hudebníků a zpěváků. HOP

Totem. Sluneční cirkus bude na Letné

Ve středu 4. prosin-
ce přijede populár-
ní swingový band,
který předělává
popové hity.

Američani Postmodern Ju-
kebox se po velkém úspěchu
vrací do Česka v rámci turné
Welcome To The Twenties
2.0 a nabídnou jedinečnou
show. S více než miliardou
zhlédnutých videí, 3,5 mi-
lionu odběratelů na YouTube
a 1,7 milionu fanoušků
na Facebooku patří toto nad-

časové hudební těleso k nej-
populárnějšímu svého druhu
na světě. Otec projektu Scott
Bradlee slibuje návrat k osobi-
tosti a řemeslné zručnosti, to-
lik typické pro minulé gene-
race. Klub Roxy v Praze tak
4. prosince čeká okázalá
show ve stylu Velkého
Gatsbyho! Vstupenky stojí
940 korun.
Od založení souboru Post-

modern Jukebox uplynulo
již deset let a za tu dobu ode-
hrál stovky vyprodaných kon-
certů na šesti kontinentech
a jejich repertoár pokrývá co-
very toho nejlepšího, co nabí-
zí posledních dvacet let pop
music. PETR HOLEČEK Postmodern Jukebox se už těší do Prahy. A fanouškové se těší na hity. ARCHIV KAPELY

Totem je celosvětově uznávaná show. CIRQUE DE SOLEIL

Underworld
Metronome Prague 2020
oznamuje první zahranič-
ní hvězdu. Do Prahy přije-
dou Underworld s novou
deskou. „Bude to neopa-
kovatelná a největší
show, jakou jsme kdy
předvedli,“ tvrdí skupi-
na. Takže 19. a 20. června
se těšíme! METRONOME

Krátce

Další hrdinové
Úspěšná publikace Hrdi-
nové, kterou v roce 2017
vydalo nakladatelství Yi-
nachi, má nově své po-
kračování. Výpravná kni-
ha na několika stovkách
stran vypráví zásadní
okamžiky spojené s his-
torií nejúspěšnějšího čes-
kého sportu, ledního ho-
keje. Vše zábavnou for-
mou, a to prostřednic-
tvím komiksu autora
Vojtěcha Šedy či textu
Ondřeje Fuczika, držite-
le ceny Magnesia Litera.

Betlém z másla
Malé máslovické mu-
zeummásla zve tuto so-
botu od 10 do 16 hodin
na workshop, který vás
seznámí s technikami
modelování figurek
z másla. Všechny výtvo-
ry se pak stanou součástí
máslového betlému, kte-
rý bude vystaven v mu-
zeu v prosinci a lednu.
S sebou nůž, prkénko
a podložku. Více je na
www.maslovice.cz. HOP

inzerce

Postmoderní jukebox v Praze
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„Já ale nejsem
zazobanec!“

VLADIMÍR CHOCHOLA
Facebook

Počasí

1. do pravé strany
2. včelička
3. konec týdne
4. vlašský salát (hov.)
5. vyčistit praním
6. mající vtip
7. vítr (zdrob.)

8. dcera syna
9. společné vyjížďky
10. zabití
11. jm. býv.

prezidenta Klause
12. vše

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.55 To je vražda, napsala VIII
16.45 Všechno, co mám ráda
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.50 Branky, body, vteřiny
20.10 Vyprávěj
21.05 Dobrodružství

kriminalistiky
21.55 Máte slovo sM. Jílkovou
22.55 Taggart
23.45 Kriminalista
00.45 AZ-kvíz
01.10 Toulavá kamera
01.45 Na stopě
02.10 Dobré ráno
04.40 13. komnataM. Bočanové

17.20 Jak se vrací prales –
Národní park Kalkalpen

18.15 Naše tradice
18.45 Večerníček
18.55 Dobrodružství vědy

a techniky
19.25 Zeměpis světa
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Modrá krev
21.00 Bedekr VI
21.30 Pivní putování (11/12)
22.00 Dicte – kriminální

reportérka (6/10)
22.45 Letecké katastrofy:

Drama nad horou Fudži
23.35 Queer: Říkejte mi Toyen
00.05 Hříšná duše (5/8)

16.00 Námořní vyšetřovací
služba: NewOrleans II (8)

17.00 Odpolední Televizní
noviny, Sportovní noviny

17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3779)
19.30 Televizní noviny,

Sportovní noviny, Počasí
20.20 Ordinace v růžové

zahradě 2 (932)
21.30 Život ve hvězdách
22.00 Jízda švárů
23.55 Odložené případy VI (13)
00.50 Odložené případy VI (14)
01.40 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans II (8)
02.20 Novashopping
02.35 Život ve hvězdách
03.15 Co na to Češi

16.30 Odpolední zprávy
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Velké zprávy
19.40 Divošky
19.55 TOP STAR
20.15 Krejzovi (106)

Mandlová bábovka a nový
nápadník. Komediální seriál
(ČR, 2018)

21.35 Prima Partička
22.45 Ano, šéfe!
23.55 Policie v akci
00.55 Spravedlnost v krvi IX (13)
01.50 Walker, Texas Ranger II

(9)
02.50 Námořní vyšetřovací

služba (13)
03.45 Poslední polda V (2)

15.00 Óčko news
15.05 Óčko Chart
17.10 Óčko news
17.15 Óčko hity
17.30 Sejmi zločin
17.40 Óčko hity
18.00 Cinema news
18.05 Óčko hity
19.00 Óčko news
19.05 Moje desítka
20.00 Óčko hity

Klipy nonstop
20.30 Óčko news

Hudba, film, zábava –
nikdo a nic nám neuteče

20.35 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Óčko Black
23.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -11,0 °C (1858) 18,0 °C (1926)

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

7/11 °C 7/11 °C 7/11 °C 6/10 °C

Sudoku

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2019 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy
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„Nepřemýšlejte nad tím, zda
si k úvěru vezmete i pojiště-
ní. Prostě si jej hned sjednej-
te a mějte klid po celou dobu
splácení. Malá částka, o kterou
se měsíční splátka navýší, vás
v budoucnu může ochránit
před nečekaným výpadkem
příjmu a hrozbou toho, že ne-
budete schopni svůj závazek
splácet. Odstrašujících přípa-
dů v celé České republice je sku-
tečně hodně,“ upozornil Petr

1) Přehled o vlastních
financích

Je důležité si udělat pře-
hledný soupis výdajů a pří-
jmů. Pokud z toho soupisu
zjistíte, že opravdu máte fi-
nanční rezervu na měsíční

Půjčku si automaticky pojistěte!
Pan Plachý si cestou domů z práce ošklivě zvrtnul kotník.
Měsíční neschopenka se ale promítla do jeho výplaty.
Nečekaně se tak dostal do problému se splácením své
půjčky. Přitom stačilo si půjčku pojistit. Zaplatit pár
korun navíc k pravidelné měsíční splátce stále dělá podle
Komerční banky řadě lidí problémy. V tomto případě jde
ovšem o šetření na nesprávném místě.

Vonka z Komerční banky.

Na co by se pojistka měla
vztahovat
Proto, aby se vám pojištění
půjčky skutečně vyplatilo,
je nezbytné vybírat varian-
tu, která kryje co možná
nejvíce rizik. Většina po-
jistek se zaměřuje hlavně
na situace, které se mohou
stát z ničeho nic, ale které
samozřejmě patří k životu.

Jedná se například o úraz
nebo zranění, a to neje-
nom v zaměstnání, ale i při
sportování, práci na zahra-
dě apod. Stejně tak by se
měla vztahovat na pracovní
neschopnost. Opět by mělo
být jedno, zda je to vlivem
nemoci, úrazu nebo čeho-
koliv jiného. Samozřejmě,
ačkoli si to nepřipouštíme,
mělo by pojištění zahrno-
vat i úmrtí.

„Půjčka je závazek na několik
let, proto by správné pojištění
mělo zahrnovat i riziko spo-
jené se ztrátou zaměstnání.
I v tomto případě platí, že
pokud na tom nemáte přímou
vinu, tak za danou situaci ne-
můžete. Mezi pojistná rizika
musí patřit také invalidita. To
vše jsou problémy, které způ-
sobí, že půjčku nebudete moci
splácet,“ doplnil Petr Vonka.

Na kolik vás pojištění
schopnosti splácet přijde
Podívejme se nyní na to,
kolik vlastně takové po-
jištění schopnosti splácet
půjčku stojí. Dnes je vý-
hodou to, že se nejedná
o nijak závratné částky.
V závislosti na výši půjček
to zpravidla je několik
desítek až stovek korun
měsíčně. Cena se také ur-
čuje podle toho, jaký typ

pojištění vlastně zvolíte.
V některých případech to
může být jenom nejlev-
nější základ, v jiných pří-
padech už skutečně plno-
hodnotná pojistka spojená
s tím, že získáte tu nejvyšší
finanční ochranu.

Například v Komerční
bance se pojištění schop-
nosti splácet pro případ
čtyř hlavních rizik, tedy
smrti, invalidity, pracov-
ní neschopnosti a ztráty
zaměstnání, stanovuje
procentem z výše půjčky.
Konkrétně je to desetina
procenta. U stotisícové
půjčky tak měsíčně zapla-
títe na pojistce 100 Kč. U ji-
ných bank to ale může být
i dvojnásobek. Za ten klid
a jistotu, že se o vás v ne-
čekaných situacích někdo
postará, to ale stojí.

splátku půjčky, tak můžete
začít půjčku zvažovat.

2) Informace o půjčce
Společnosti, které půjč-
ky poskytují, v prvé řadě
uvádějí výší úroku půjčky.

Tento parametr je důleži-
tý, v každém případě pro
porovnání půjček je ovšem
nutné znát výši RPSN (roční
procentuální sazba nákla-
dů). RPSN vám vždy odpoví
na zásadní otázku, kolik vás

ve skutečnosti půjčka bude
stát.

3) Smlouva o půjčce
Smlouvu opůjčce lze vdnešní
době uzavřít i online, to zna-
mená bez zbytečného papíro-
vání. Proto je velice nutné si
nabídnutou smlouvu přečíst
velice důkladně. Ve smlou-
vách se mohou vyskytovat
odstavce, které mohou zna-
menat nebezpečí pro bezpeč-
né splácení půjčky. Smlouva
o půjčce může jít rychle uza-
vřít a musí se také dát rychle
ukončit, samozřejmě při spla-
cení všech závazků.

4) Nerozhodujte se
ukvapeně

Člověk při možnosti splnit
si svůj sen nebo pod tlakem

náhlého problému často volí
nejrychlejší cestu. Ta v mno-
ha případech může vézt
do slepé uličky. Je potřeba
znovu si dobře promyslet,
zda půjčka je v daném přípa-
dě opravdu správné řešení.

5) Vyberte si pečlivě,
od koho si budete
půjčovat

Pokud jste došli k přesvědče-
ní, že je čas si půjčit, tak je
potřeba si porovnat nabídku
půjček na našem trhu a dob-
ře zvážit, které společnosti
je nabízí. V dnešní době je
získání zkušeností a refe-
rencí o daných společnos-
tech jednoduchý úkol. Vy-
platí se vždy sázet na jistotu.

Milan Matoušek redaktor

Jak na půjčku
V dnešní době je možnost dostat se k rychlé půjčce, jako možnosti
splnění svého snu nebo řešení aktuálních finančních potíží,
bez pochyby velmi lákavá. Vždy je ovšem nutné opravdu pečlivě
zvážit od koho si tuto půjčku vzít. Při dodržení 5 praktických tipů
by zvažovaná půjčka měla být bezpečná.
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Klára Berková
Ne, vždy všechnu
vyberu v teplých

měsících.
REKAPITULACE

Řešení sudoku

KEČUÁNSKÁ
OSLAVA
Ze všechmých příběhů by mělo být jasné, že mám velkou
úctu k místnímu obyvatelstvu a jsem okouzlena latinskoame-
rickou kulturou a indiánskými jazyky. Během let jsem se na-
učila pár slov a frází asi z pěti jazyků, ale nikdy jsem se bohu-
žel nedostala nikam dál. Kečuánština, kterou se mluví zejmé-
na v Ekvádoru, Bolívii a Peru, je podle mě jeden z jazyků nej-
zajímavějších a také do dnešní doby nejvíc používaný. Pobýva-
la jsem několik týdnů v jedné kečuánské vesnici v Andách
a byla jedním známým pozvána na oslavu výročí manželství.

Tradiční oslavu jsem si ne-
nechala ujít – je to velká
čest. I když jsem se trochu
bála, že tam budu jediná
cizinka (a neindiánka). Ta-
kové oslavy obvykle začí-
nají jeden den odpoledne
a končí až následující ve-
čer. Vypočítala jsem, že

nejlepší bude asi příchod na oběd následující den, pořádně se
najím a napiju a navíc nejspíš nebudu muset tancovat, proto-
že tomu bych se večer nevyhnula. Co jsem ale nedomyslela,
bylo, že na oslavě asi polovina lidí mluvila pouze kečuánsky.
Neuměli španělsky a docela je bavil fakt, že já jsem jediná,
kdo jim nerozumí. Veselé vtípky v tomto jazyce zněly sice
krásně, ale podezření, že jsou právě o mně, se mě drželo dost
dlouho. Až do té doby, než mi do ruky dali litrové pivo a vel-
kou sklenici kukuřičného nápoje, kterou jsemmusela skoro
na ex vypít společně s manželským párem – na jejich počest.
Tím jsem byla přijata do této veselé společnosti i přes naši ja-
zykovou bariéru a konečně jsem se mohla i trochu najíst.

Petra Porschová
Ano, mám ještě šest
dní a vyberu je od

17. prosince.

Anne V. Salvatore
Už jen

dva a půl
dne.

Zbývá vám letos ještě dovolená?

Anketa

Pohotový
mladý muž
Chtěla bych touto cestou
poděkovat mladému
muži, který mě v metru
na jezdících schodech
zachránil cestou na Hlav-
ní nádraží. Stalo se to
před sedmou hodinou
ráno při přestupování
z trasy A na trasu C. Vlek-
la jsem těžký kufr, a na
schody jsem si najela tak
nešikovně, že mě kufr stá-
hl dozadu a já spadla na
záda a na schodech se ocit-
la s hlavou dolů, proti po-
hybu jedoucích schodů.
Za mnou jel ten duchapří-
tomný mladý muž a měl
tolik síly, že mi pomohl
na nohy a ještě se zajímal,
zda se mi nic vážného ne-
stalo. Díky jemu jsem
mohla pokračovat
v cestě vlakem a dojela
dobře do lázní. Pořád cí-
tím potřebu mu poděko-
vat. Stále je mezi námi
hodně slušných a ohledu-
plných mladých lidí.

JANA BABÁKOVÁ, PRAHA 6

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Minulý týden jsme vás v knižních tipech seznámili s Nártounem
Olinem, hlavním hrdinou stejnojmenné knihy pro děti.
#nartounolinmá ale i bratříčky, třeba #netopyrwarren nebo
#medvedwrr2. Momentku z jejich zrodu vám nabízíme v našem
instarámečku.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek

TROTAMUNDOS
VĚČNÁ CESTOVATELKA
A STUDENTKA POSEDLÁ LA KULTUROU

Citát

Neuměli španělsky
a docela je bavil fakt,
že já jsem jediná,
kdo jim nerozumí.
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Toyota se spojila
s BMW, aby mohla
vzniknout tahle za-
oblená bestie.Má
340 koní a ohromu-
jící krouťák.

Toyota? Pouze alternativní
pohon a robotika? Kdepak.
I motorsport je jedno z poslá-
ní automobilky, pro které
chce nadchnout co nejvíce fa-
noušků. Buduje závodní a ral-
lye verze svých sportovních
vozů, což je sympatické, pro-
tože jsou tak i cenově dostup-
nější sportující veřejnosti.
Neprofíkům ale také serví-

ruje sportovní modely, které
nejsou primárně určeny na

okruhy. Velmi populární je
Toyota GT86 a nedávno auto-
mobilka vyrukovala s novým
modelem GR Supra, který
vody aut s pohonem zadních
kol pořádně rozčeřil. Auto
jsme vyzkoušeli v týdenním
testu.
Nová Toyota GR Supra je

podle Toyoty výsledkem zku-
šeností nashromážděných tý-
mem Gazoo Racing na závod-
ních okruzích po celém svě-
tě. Je to pravý sporťák,má níz-
ké těžiště, široký rozchod
kol, dlouhou kapotu, ideální
rozložení hmotnosti (mezi
nápravami v poměru 50 : 50)
a extrémně tuhou karoserii.
Na Supru čekali fanouško-

vé modelu dlouhých 17 let,
jaká byla jejich radost, když
novinka dostala opět šestivál-
covýmotor. Kvůli tomu se ale

Toyota musela spojit s mni-
chovskou BMW, která jej vy-
rábí. Podle japonskýchmana-
žerů by byl vývoj zcela nové-
ho šestiválce ekonomická se-
bevražda. Použití agregátu
z Mnichova si vyžádalo také
německou převodovku, v na-
bídce jen automatickou,
a také kompletní elektrickou
výstroj. To sice některým fa-
nouškům vonět nemusí, ale
co – bez tohoto kroku by Sup-
ra zřejmě nikdy nevznikla.
Vedle Supry tedy spatřil

světlo světa i model BMW Z4
se stejným technickým zákla-
dem. Tento roadster je ovšem
s plátěnou stahovací stře-
chou. Supra představená
o párměsíců později je napro-
ti tomu klasické sportovní
kupé pro dva. Když auta po-
rovnáte, střecha hraje zásad-

ní roli. Motory jsou stejné,
střeva taky, akorát tuhost ka-
roserie nahrává při sportovní
jízdě modelu Supra o dost
více bodů.
K tomumotoru: řadový šes-

tiválec o objemu tři litry se
dobře cítí na běžných silni-
cích i závodních tratích (to
jsme ovšem bohužel nevy-
zkoušeli). Jednotka vybavená
turbodmychadlem typu
Twin-Scroll, přímým vstřiko-
váním paliva a variabilním ří-
zením ventilů produkuje
340 koní a točivý moment
500 Nm pro akceleraci
na 100 km/h za 4,3 sekundy.
Nejvíce nás překvapilo, jak

je Supra komfortním autem.
Kupátko s těmito parametry
by mohlo řvát a chovat se
neurvale, ale v normálním
jízdním módu jsme si s ním

střihli i delší přesuny. Uvnitř
bylo ticho, jen ve sportovním
módu se utáhly tlumiče a ná-
razy byly jak na motokáře.
Ale od toho sportovní re-

žim je. Obrovský krouticímo-
ment dovoluje v mžiku auto
utrhnout a hnát ho bokem.
Škoda že jsme model už ne-
stačili projet na letních pneu-
matikách. Zimáky mají s au-
tem tendence kmitat, i když
zrovna nejedete jako nějaký
driftovací maniak.
Pochválit musíme převo-

dovku, osmistupňový auto-
mat ZF, řadí přesně a bude
vás to bavit i za pomocí pádel
pod volantem.
Cenovka? Je trochu ambi-

ciózní, ale o objednávky Toyo-
ta nouze nemá. 1 800 000 ko-
run a na výběr máte ze sedmi
barev. PETR HOLEČEK

Dnes ve španělské Barceloně
končí Smart City ExpoWorld
Congress. Automobilka Seat
na němpředstavila svůj vlast-
ní motocykl se 100% elektric-
kým pohonem a pojmenova-
la ho prostě: e-Scooter.
Prostý je ale pouze název.

Samotný stroj je naopak nad-
časový a přichází s velmi
praktickou koncepcí. Umístě-
ním motoru do zadního kola
byl na rámu ušetřen prostor,
a vyjímatelná baterie je tedy
usazena na spodní straně
skútru, čímž se sníží těžiště,
skútr bude ovladatelnější, sta-
bilnější a úložný prostor pod
sedlem nabízí více místa.
Seat už nyní vystupuje

z řady běžně dostupných
elektrických skútrů, a to rov-
nou o pořádný krok. Díky
11kW elektromotoru je skútr

skutečně dynamický a zajišťu-
je akceleraci z 0 na 50 km/h
za 3,8 s, přičemž maximální
rychlost překračuje 100
km/h. Zvolit si můžete ze tří
výkonnostních stupňů – Eco,
City a Sport.
Vyjímatelný akumulátor

má kapacitu 5,5 kWh a umož-
ní dojezd až 150 kilometrů.
Doba nabíjení se kvůli absen-
ci rychlonabíjení pohybuje
mezi 5–6 hodinami.
Po designové stránce se Sea-

tu e-Scooter opravdu povedl
a poutá na sebe pozornost
díky netypickému vzhledu
a ikonickým světlometům.
Zpracováním a použitýmima-
teriály Seat překonává konku-
renci na plné čáře a též přiná-
ší stabilitu tomuto novému
odvětví mobility, v němž za-
tím operují především malé

začínající firmy. Se skútrem
budete mít možnost komuni-
kovat skrze mobilní aplikaci.
Ta vám umožní nejen skútr
mobilizovat, ale také vám po-
skytne vzdálený přístup k po-
třebným informacím o dojez-
du, nabíjení, poloze atp. Seat
e-Scooter vyvinul tak, aby jej
bylo možno využívat jak pro
soukromé účely jednotlivých
zákazníků, tak jako člena po-
sádky sdílených či fleetových
parků.
Přesné datum, kdy se za-

čnou první e-Scootery dostá-
vat ke koncovým zákazní-
kům, zatím není známo, stej-
ně jako jeho cena, ale už nyní
je jasné, že to bude v příštím
roce. JIŘÍ PAROUBEK, fDrive.cz
Podrobné specifikace a zajíma-

vosti o skútru se dočtete už nyní
na fDrive.cz

Supra plná „supralativů“
Na délku má Supra 4379 milimetrů. To je driftování akorát! 2x METRO

Cena elektrického skútru dosud není známa. SEAT

Seat. Má svůj první elektrický skútr

Toyota Supra se vyrábí od roku 1978. Takto vypadá nejnovější verze.
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José Mourinho bude novým
trenérem fotbalistů Tottenha-
mu. Věhlasný Portugalec na-
hradí na lavičce finalistů Ligy
mistrů odvolaného Mauricia
Pochettina. Mourinho uza-
vřel smlouvu do konce roční-
ku 2022/23. Šestapadesátiletý
kouč se vrací do Premier
League po necelém roce, loni
v prosinci skončil v Manches-
teru United. Argentinec Po-
chettino byl odvolán půl
roku po postupu do finále
Ligy mistrů, v němž Tot-
tenham podlehl Liverpoolu.

V anglické lize je mužstvo
po 12 kolech až na čtrnáctém
místě s pouhými třemi výhra-
mi, v Lize mistrů fanoušky
zklamal domácí debakl 2:7
s mnichovským Bayernem.
Předseda Spurs Daniel Levy

označil Mourinha za jednoho
z nejúspěšnějších fotbalo-
vých trenérů na světě a připo-
mněl jeho 25 trofejí.
V Anglii Mourinho koučo-

val také v jiném londýnském
klubu Chelsea. Pracoval rov-
něž v Interu Milán, Realu
Madrid a v Portu. ČTKMourinho a Pochettino AP

Stáj Citroën Racing opouští
světový šampionát v rallye.
Její vedení to vysvětlilo tím,
že po odchodu exmistra světa
Sébastiena Ogiera i Fina
Esapekky Lappiho nezůstal
ve francouzském týmu žádný
špičkový jezdec. Ogier byl le-
tos vMS třetí, šampionát ovlá-
dl Estonec Ott Tänak. ČTK

Český olympijský
výbor představil
hlavní motivy oble-
čení pro japonskou
olympiádu.

Z oficiální kolekce zveřejnil
Český olympijský výbor
(ČOV) zatím jen bílé tričko
a modrý batoh, které budou
v prodeji pro fanoušky. Trič-
ko má trikoloru v límečku,
znak olympijského týmu na
hrudi a na pravém rameni ná-
pis Tokyo s červeným polem.
„V tomhle tričku poletím

do Tokia, aby bylo jasné, od-
kud jsem a proč jsem tam při-
jel,“ namlouval mistr světa
ve vodním slalomu Jiří Prska-
vec důrazným hlasem re-
klamní spot před dnešním od-
letem do Tokia na tréninkový
kemp a test olympijské trati.
Pošesté vytvořila kolekci

firma Alpine Pro a podruhé
se na jejím vzniku přímo po-
díleli i sami sportovci. Trojná-
sobný olympijský medailista
Ondřej Synek měl na starosti
funkční materiály.

„Testoval jsem materiály.
Trénoval jsem v nich, spal, bě-
hal, chodil do sauny, pak
jsem je pral a sušil. Stopoval
jsem si, za jak dlouho
uschnou, jak dlouho vydrží
bez zápachu a všechno mož-
né. Můžu slíbit, že sportovci
budou mít v Tokiu to nejlep-
ší, co je momentálně k dispo-
zici,“ uvedl Synek. „Oproti
předchozím letům udělal On-
dra velmi dobrou práci, co se
týče funkčnosti materiálů.
Jsou příjemné a věřím, že
nám v Tokiu pomůžou zvlád-

nou podmínky, které tam
mají být pekelné.“ řekl šesta-
dvacetiletý Prskavec.
Kolekce bude čítat 20 tisíc

kusů pro sportovce, pro fa-
noušky pak téměř 190 tisíc
kusů. Z každého prodaného
trička s nápisem Czech Re-
public půjde část na Olympij-
skounadaci, jež pomáhá spor-
tovat sociálně znevýhodně-
ným dětem. Zbývající kolek-
ce bude představena v květ-
nu. Zveřejněna pak bude i ná-
stupová kolekce se vzorem vy-
robenýmmodrotiskem. ČTK

Mourinho. Vzal Tottenham,
další londýnský celek

Jiří Prskavec a Ondřej Synek drží Anetu Holasovou. ČTK

Pastrňák
Útočník David Pastrňák
(na snímku) potvrdil pozi-
ci nejlepšího střelce NHL
dvěma góly, kterými po-
mohl Bostonu k výhře
5:1 na ledě New Jersey
a byl zvolen první
hvězdou zápasu. Vítěz-
ství podpořil dvěma asis-
tencemi David Krejčí.
Oba Češi v lajně s Bra-
demMarchandem nasbí-
rali sedm bodů. AP

Současný pilot formule 1 Ro-
mainGrosjean z Francie či ital-
ská motocyklová legenda Gia-
como Agostini budou hosty
43. ročníkumotoristické anke-
ty Zlatý volant. Slavnostní vy-
hlášení se uskuteční 6. února
v Praze a premiérově na něm
bude otevřena Síň slávy, do

které bude uveden dvanáctiná-
sobný vítěz Tomáš Enge.
„V budoucnosti bychom

ale do ní chtěli uvést i osob-
nosti, které už další výhry při-
dat nemohou. Je to vykopnu-
týmíč do budoucnosti,“ uved-
la zástupkyně pořadatele an-
kety Jana Svobodová. ČTK

Pořadatelé premiérového roč-
níku Rallye Dakar na území
Saúdské Arábie připravili
7900 kilometrů dlouhou trať
s dvanácti etapami, jejichž
součástí bude 5100 km měře-
ných úseků. Tři čtvrtiny trasy
42. ročníku soutěže by měly
vést po písku. Spolu s podo-
bou trati byla zveřejněna
i startovní listina rallye. Do
závodu se přihlásilo 351
účastníků. Mezi nimi bude
i 31 Čechů. Představí se šest
motocyklistů v čele s Mila-
nem Engelem, pět aut, čtyři
kamiony, dvě čtyřkolky a jed-
na buggyna. Nejvyšší ambice
bude mít automobilový jez-
dec Martin Prokop, jehož do-
plní i Miroslav Zapletal. ČTK

Krátce

Do Vrchlabí míří
také Rolinek
Kapitán mistrů světa
z roku 2010 Tomáš Roli-
nek pokračuje v hokejo-
vé kariéře. Devětatřiceti-
letý útočník, jenž zkraje
nové sezony ukončil an-
gažmá v extraligových
Pardubicích, se dohodl
na spolupráci s druholi-
govým Vrchlabím. Za
tým Stadionu už hrají
Petr Sýkora, Jaroslav Bed-
nář a Jan Hlaváč. Součás-
tí obrany je Jiří Vašíček.

Smoleňák dostal
trest za simulaci
Hokejový útočník Radek
Smoleňák z Hradce Krá-
lové dostal pokutu za na-
filmovaný pád v zápase
19. kola extraligy proti
Třinci. Dvaatřicetiletý
hráč přijde po rozhodnu-
tí předsedy disciplinární
komise soutěže Viktora
Ujčíka o deset procent
z měsíčního platu.

Přijdou o golf
Hongkong kvůli proti-
vládním demonstracím
přišel o golfový turnaj
European Tour, který se
měl hrát příští týden. ČTK

Inspirace Čáslavskou

Grafický prvek v podobě gym-
nastické figury značící vítěz-
ný postoj bude také motivem
pro oblečení do Tokia.

● Návrh vznikl na počest čes-
koslovenských olympijských
medailistů včetně Věry
Čáslavské. Autorem je akade-
mický malíř Milan Jaroš, kte-
rý už se podílel na motivech
i pro minulé olympiády.

Citroën. Končí
v seriálu rallye Zlatý volant. Síň slávy

a vzácný host Grosjean
Rallye Dakar.
Na startu bude
také 31 Čechů

Česká republika bude
v Tokiu i v japonštině

Práce - nabídka
• PIZZACOMPANY přijme ob-
sluhu pro svou provozovnu v
Liberci (NAUČÍME Vás to), na
HPP, kr./dl. týden. Až 35000
čis. T.: 722000095,
prace@pizzacompany.cz211105

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1



Vánoční
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V PARFUMERIÍCH
DOUGLAS

A NA
DOUGLAS.CZ
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H

WOMEN
CALVIN KLEIN
EdP 30 ml
1 490 Kč

899 Kč

LA VIE EST BELLE
LANCÔME
EdP 30 ml
1 680 Kč

1 299 Kč

THE SCENT
HUGO BOSS
EdT 50 ml
2 050 Kč

1 299 Kč

1 MILLION
PACO RABANNE

EdT 50 ml
1 820 Kč

1 299 Kč

DANS MA BULLE
CARVEN

EdP 30 ml
1 449 Kč

969 Kč


